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Møteinnkalling  
 

Utvalg Dato Sted 
Utvalg for medborgerskap 25.04.2024 kl. 17:00 Asker rådhus 

 

Merknad 

Eventuelt forfall meldes snarest til: 
Politisk.sekretariat@asker.kommune.no. 
Varamedlemmer møter etter nærmere avtale med møtesekretær. 

Tema 

• Idrettsanlegg Sætre v/ Gråbein (15:00 - 16:30) 

Presentasjoner 

• Evaluering av innbyggertorg (15 min) 
• BUA (15 min) 

 

Sakskart  

Saker til behandling 

13/24 24/06892-1 Godkjenning av protokoll medborgerskap 21. mars 2024 

14/24 24/06659-1 Prisnivå og elevplasser i kulturskolen 

15/24 24/02262-2 Handlingsprogram 2025-2028 – innspill og prioriteringer fra 
hovedutvalg for medborgerskap 

16/24 24/02310-1 Idrettsstipend 2024 

17/24 24/06348-1 Kulturstipend 2024 
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Referatsaker 

 

 

Asker, 15.04.2024 
Bente Stein Mathisen 
Leder i utvalg for medborgerskap 

 
         



    

  1/10 

  

Møteprotokoll 
 

Utvalg for medborgerskap 

Dato Tid Sted 
25.04.2024 17:00 – 21:40 Asker rådhus 

 

Møtet ble ledet av Bente Stein Mathisen. 

Til stede:  

Funksjon Navn Møtte for 

Leder i utvalg Bente Stein Mathisen (H)  
Varamedlem Brage Kåsa Skarstein (V) Tobias Waage Bremnes (V) 
Varamedlem Alexander Fredheim (H) Line Johansen (H) 
Utvalgsmedlem Per Modig Sletaune (H)  
Utvalgsmedlem Heidi Merete Johansen (H)  
Varamedlem Karin Stål Woldseth (FrP) Til stede fra 17:45 

For Simen Velle (FrP) 
Utvalgsmedlem Ronnie M. A. G. Larsen (A)  
Utvalgsmedlem Mona Kristin Nordli (R)  
Utvalgsmedlem Oddvar Igland (Sp)  
   
 

Forfall:    

Tobias Waage Bremnes (V)     

Line Johansen (H)    

Simen Velle (FrP)    

 

Møtet ble satt med 8 medlemmer til stede, og var fulltallig med 9 medlemmer fra 
17:45. 

Det var ingen merknader til innkallingen. 
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Til stede fra administrasjonen:  

Direktør medborgerskap Christer Best Gulbrandsen 

Protokollfører Julie Bøye     

  

 

Saksliste Side 

Saker til behandling 

13/24 24/06892-1 Godkjenning av protokoll medborgerskap 21. mars 2024 3 

14/24 24/06659-1 Prisnivå og elevplasser i kulturskolen 3 

15/24 24/02262-2 Handlingsprogram 2025-2028 – innspill og prioriteringer 
fra hovedutvalg for medborgerskap 

5 

16/24 24/02310-1 Idrettsstipend 2024 8 

17/24 24/06348-1 Kulturstipend 2024 9 

Referatsaker 
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Saker til behandling 

13/24 Godkjenning av protokoll medborgerskap 21. mars 2024 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for medborgerskap 25.04.2024 13/24 
 

Leders forslag til vedtak:  

 

1. Protokoll fra utvalg medborgerskap 21. mars 2024 godkjennes slik den 
foreligger. 

 

 

Behandling 

Igland (Sp) bemerket utelatt vedlegg til vedtakspunkt 4 i sak 11/24.  

Innstillingen ble enstemmig vedtatt, med denne endringen. 

Vedtak  

1. Protokoll fra utvalg medborgerskap 21. mars 2024 godkjennes slik den 
foreligger, med endringen som ble påpekt i møtet.  

 

[Lagre vedtak]  

 

 

14/24 Prisnivå og elevplasser i kulturskolen 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for medborgerskap 25.04.2024 14/24 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak:  



 

  4/10 

 

1.  Kommunedirektøren bes vurdere å etablere og finansiere et minstemål på 5% 
friplasser i kulturskolen i forbindelse med behandling av handlingsprogrammet.  

2. Saken tas til orientering. 
 

 

Behandling 

Virksomhetsleder Frøydis Rui-Rahman innledet til saken og besvarte spørsmål 
(presentasjon). 

Mona Kristin Nordli (R) fremmet følgende forslag til alternativt punkt 1: 

• Kommunedirektøren bes vurdere å etablere og finansiere et minstemål på 6% 
friplasser i kulturskolen i forbindelse med behandling av 
handlingsprogrammet. 

Oddvar Igland (Sp) fremmet følgende forslag til nye vedtakspunkt 2 og 3: 

• Kommunedirektøren bes vurdere å ikke indeksregulere prisene i kulturskolen i 
2025 og 2026. 

• Kommunedirektøren bes vurdere å tilføre kulturskolen økte midler fra og med 
2025 for å prøve ut nye modeller for samarbeid mellom kulturskolen og 
grunnskolene (alternativ 3 i vedlegg 1). 

 

Ronnie M.A.G. Larsen (A) fremmet følgende forslag om oversendelse:  

• Utvikle digital undervisning [i kulturskolen] med tanke på ventelister for enkelte 
grupper. 

 

Nordlis endringsforslag fikk 3 stemmer (A, Sp, R), og falt.  

Iglands tilleggsforslag fikk begge 3 stemmer (A, Sp, R), og falt. 

Larsens forslag ble enstemmig vedtatt oversendt, uten realitetsbehandling.  

 

Innstillingen i 2 punkter ble deretter enstemmig vedtatt. 
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Vedtak  

1.  Kommunedirektøren bes vurdere å etablere og finansiere et minstemål på 5% 
friplasser i kulturskolen i forbindelse med behandling av handlingsprogrammet.  

2. Saken tas til orientering. 
 

[Lagre vedtak]  

 

 

15/24 Handlingsprogram 2025-2028 – innspill og prioriteringer fra hovedutvalg 
for medborgerskap 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for medborgerskap 25.04.2024 15/24 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 
1. Med utgangspunkt i de tre samfunnsflokene og innsatsområdene og strategiene 

i de vedtatte temaplanene, fremmer hovedutvalg for medborgerskap følgende 
innspill til prioriterte satsinger i Handlingsprogram 2025-2028: 
 

•  
•  
•  

 
2. 
 

 
Utvalgets innspill og prioriteringer vurderes i forbindelse med 
kommunedirektørens videre arbeid med forslag til Handlingsprogram 2025-
2028. 

 

 

Behandling 

Direktør Christer Best Gulbrandsen, virksomhetsleder Synnøve Osmundsen, 
virksomhetsleder Bente Flygind, virksomhetsleder Jan Erik Lindøe, rådgiver 
Ingebjørg Stedje, virksomhetsleder Eirunn Eriksen Gauslaa, virksomhetsleder 
Frøydis Rui-Rahman innledet til saken (presentasjon). 
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Bente Stein Mathisen (H) fremmet følgende innspill til prioriterte satsninger på vegne 
av hele utvalget: 

• Vurdere økt tilskudd til Asker kirkelig fellesråd for å dekke de økte 
pensjonskostnadene.   

• Vurdere å endre prismodell fra dagens «seniorlag» til 25 år, slik at lag med 
unge voksne utøvere fra under 18 år og opp til 25 år, kan ha gratis trening i 
kommunale idrettsanlegg. Det bes om en utredning om hvilke økonomiske 
konsekvenser denne endringen vil gi.  

• Vurdere å omdisponere 10 mill. som er avsatt til inventar i nye Slemmestad 
innbyggertorg til oppstart av rehabilitering av Tofte samfunnshus  

• Styrke satsingen på Aktive Lokalsamfunn ved at det inngås en 
partnerskapsavtale mellom idretten og tjenesteområdene oppvekst, velferd og 
medborgerskap.  

• Prioritere barn og unge og sårbare grupper og arbeid mot ungt utenforskap  
• Vurdere å ikke indeksregulere prisene i kulturskolen i 2025 og 2026.  
• Vurdere å tilføre kulturskolen økte midler fra og med 2025 for å prøve ut nye 

modeller for samarbeid mellom kulturskolen og grunnskolene. 

Bente Stein Mathisen (H) fremmet innspill til prioriterte satsninger på vegne av H, Frp 
og Sp: 

• Vurdere tilskudd til Aktivitetshus Holmen IF, 10 mill. over 2 år  

Oddvar Igland (Sp) fremmet innspill til prioriterte satsninger på vegne av Sp: 

• I samarbeid med Asker Idrettsråd og aktuelle idrettslag vurdere hvilke anlegg 
som kan fremskyndes og realiseres gjennom et nært samarbeid mellom 
kommune og idrettslag. 

• Vurdere å sette av midler til detaljregulering av ny kulturskole i Asker sentrum 
(Østre Asker gård og Rådhusparken). 

Oddvar Igland (Sp) fremmet innspill til prioriterte satsninger på vegne av Sp og A: 

• Gå i dialog med Asker kirkelige fellesråd om hvordan Kirkevakten fra 2025 
kan etableres som en fast ordning slik at en sikrer et langsiktig 
kirkevedlikehold. 

Ronnie M.A.G. Larsen (A) fremmet innspill til prioriterte satsninger på vegne av A: 

• Kommunen bør kunne fasilitere at innvandrere fra alle land, bør tilpasses et 
aktivt medborgerskap via frivillighetsarbeidet 

Mona Kristin Nordli (R) fremmet innspill til prioriterte satsninger på vegne av R: 
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• En vurdering av om grensa for friplass i Kulturskolen skal settes til 6G. 
• Flere ungdomsklubber/ fritidsklubber. 

 

Stein Mathisens innspill, kulepunktene 1-7, ble enstemmig vedtatt. 

Stein Mathisens innspill, kulepunkt 1, ble vedtatt mot 2 stemmer (V, R) 

Iglands innspill, kulepunkt 1, ble vedtatt mot 2 stemmer (V, R) 

Iglands innspill, kulepunkt 2, fikk 3 stemmer (A, R, Sp) og falt.  

Iglands innspill på vegne av Sp og A fikk 3 stemmer (A, R, Sp) og falt. 

Larsens innspill fikk 1 stemme (A) og falt. 

Nordlis innspill, kulepunkt 1, fikk 1 stemme (R) og falt. 

Nordlis innspill, kulepunkt 2, fikk 2 stemmer (R, Sp) og falt.  

Innstillingen, i to punkter, med de vedtatte innspillene, ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Med utgangspunkt i de tre samfunnsflokene og innsatsområdene og strategiene 
i de vedtatte temaplanene, fremmer hovedutvalg for medborgerskap følgende 
innspill til prioriterte satsinger i Handlingsprogram 2025-2028: 

• Vurdere økt tilskudd til Asker kirkelig fellesråd for å dekke de økte 
pensjonskostnadene.   

• Vurdere å endre prismodell fra dagens «seniorlag» til 25 år, slik at lag 
med unge voksne utøvere fra under 18 år og opp til 25 år, kan ha gratis 
trening i kommunale idrettsanlegg. Det bes om en utredning om hvilke 
økonomiske konsekvenser denne endringen vil gi.  

• Vurdere å omdisponere 10 mill. som er avsatt til inventar i nye 
Slemmestad innbyggertorg til oppstart av rehabilitering av Tofte 
samfunnshus  

• Styrke satsingen på Aktive Lokalsamfunn ved at det inngås en 
partnerskapsavtale mellom idretten og tjenesteområdene oppvekst, 
velferd og medborgerskap.  

• Prioritere barn og unge og sårbare grupper og arbeid mot ungt 
utenforskap  

• Vurdere å ikke indeksregulere prisene i kulturskolen i 2025 og 2026.  
• Vurdere å tilføre kulturskolen økte midler fra og med 2025 for å prøve ut 

nye modeller for samarbeid mellom kulturskolen og grunnskolene. 
• Vurdere tilskudd til Aktivitetshus Holmen IF, 10 mill. over 2 år 
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• I samarbeid med Asker Idrettsråd og aktuelle idrettslag vurdere hvilke 
anlegg som kan fremskyndes og realiseres gjennom et nært samarbeid 
mellom kommune og idrettslag. 

 
2. 
 

 
Utvalgets innspill og prioriteringer vurderes i forbindelse med 
kommunedirektørens videre arbeid med forslag til Handlingsprogram 2025-
2028. 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

16/24 Idrettsstipend 2024 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for medborgerskap 25.04.2024 16/24 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak:  

 

1. Asker kommunes idrettsstipend 2024 tildeles 10 idrettsutøvere, se vedlegg 1.  

2. Stipendet deles ut under Asker kulturfestival 8. juni 2024. 
 

 

Behandling 

Leder av utvalget foreslo å lukke møtet med hjemmel i kommuneloven § 11-5. Dette 
fikk enstemmig tilslutning, og møtet ble lukket. 

Rådgiver Silje Sondell Berg innledet til saken (presentasjon). 

Heidi Merete Johansen (H) stilte spørsmål omkring egen habilitet. Organet tok stilling 
til spørsmålet. Johansen ble enstemmig ansett som habil. 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  
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1. Asker kommunes idrettsstipend 2024 tildeles 10 idrettsutøvere, se vedlegg 1.  

2. Stipendet deles ut under Asker kulturfestival 8. juni 2024. 
 

[Lagre vedtak]  

 

 

17/24 Kulturstipend 2024 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for medborgerskap 25.04.2024 17/24 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 

 

1. Det vedtas å dele ut 10 stk. kulturstipend a kr. 10.000,- til søkerne som er 
innstilt på vedlagte søkerliste. 

2. Kulturstipendene deles ut under Asker kulturfestival 2024 

 

Behandling 

Leder av utvalget foreslo å lukke møtet med hjemmel i kommuneloven § 11-5. Dette 
fikk enstemmig tilslutning, og møtet ble lukket. 

Virksomhetsleder Jan Erik Lindøe innledet til saken. 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Det vedtas å dele ut 10 stk. kulturstipend a kr. 10.000,- til søkerne som er 
innstilt på vedlagte søkerliste. 

2. Kulturstipendene deles ut under Asker kulturfestival 2024 

 

[Lagre vedtak]  
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Referatsaker 

1. Virksomhetsleder Synnøve Osmundsen orienterte om saken om 
evaluering av innbyggertorg (presentasjon). 

2. Spesialkonsulent Fredrik Haaverstad orienterte om sak om BUA Asker 
(presentasjon). 

3. Direktør Christer Best Gulbrandsen orienterte om muligheter for 
heldagsmøte for utvalget i mai/juni. 

4. Direktør Christer Best Gulbrandsen orienterte om sak om leieavtale Frisk 
Asker i Varner Arena. 

5. Direktør Christer Best Gulbrandsen orienterte om opprop mot prisendring 
i Holmen svømmehall. 

6. Direktør Christer Best Gulbrandsen orienterte om etablering av 
utfartsparkering på Dikemark. 

7. Direktør Christer Best Gulbrandsen orienterte om oppfølging av saker 
innen virksomhetsområde idrett og friluftsliv. 

8. Direktør Christer Best Gulbrandsen orienterte om workshops om 
medvirkning med paraplyorganisasjoner. 

9. Direktør Christer Best Gulbrandsen orienterte om kommende politiske 
saker. 

10. Ronnie M.A.G. Larsen (A) stilte spørsmål om etablering av videregående 
linje for musikk, dans og drama. Direktør Christer Best Gulbrandsen 
svarte ut spørsmålet. 

11. Bente Stein Mathisen (H) ba om en sak om gjennomgang av statutter og 
størrelse på stipendmidler som deles ut. Dette fikk enstemmig tilslutning. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/06892-1 Julie Benedicte Bøye 

 

Behandles av Møtedato 
Utvalg for medborgerskap 25.04.2024 
 

 

Godkjenning av protokoll medborgerskap 21. mars 2024 

Leders forslag til vedtak: 
 

1. Protokoll fra utvalg medborgerskap 21. mars 2024 godkjennes slik den 
foreligger 

 

Sammendrag og konklusjon 

Utkast til protokoll fra utvalg medborgerskaps møte 21. mars 2024 følger vedlagt.  

 

Bente Stein Mathisen 
leder av utvalg medborgerskap 

 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 

Vedlegg: 
Protokoll utvalg medborgerskap 21.03.2024 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/06892 Julie Benedicte Bøye 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for medborgerskap 25.04.2024 13/24 
  

Godkjenning av protokoll medborgerskap 21. mars 2024 

Utvalg for medborgerskap har behandlet saken i møte 25.04.2024 sak 13/24 

Behandling 

Igland (Sp) bemerket utelatt vedlegg til vedtakspunkt 4 i sak 11/24.  

Innstillingen ble enstemmig vedtatt, med denne endringen. 

Vedtak  

1. Protokoll fra utvalg medborgerskap 21. mars 2024 godkjennes slik den 
foreligger, med endringen som ble påpekt i møtet.  
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/06659-1 Frøydis Rui-Rahman 

 

Behandles av Møtedato 
Utvalg for medborgerskap 25.04.2024 
 

Prisnivå og elevplasser i kulturskolen  

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1.  Kommunedirektøren bes vurdere å etablere og finansiere et minstemål på 5% 
friplasser i kulturskolen i forbindelse med behandling av handlingsprogrammet.  

2. Saken tas til orientering. 
 

1. Sammendrag 
I sak  77/23, Kommunedirektørens forslag til Handlingsprogram 2024-27, 
verbalforslag 8, vedtok kommunestyret at kommunedirektøren skulle utrede 
muligheten for å opprette flere elevplasser og redusere prisene i kulturskolen.  
 
Asker kommune har en kulturskole med gode og attraktive tilbud av høy 
kvalitet, stor bredde og variasjon i tilbudene, lokalisert lokalt på ca. 25 
lokalisasjoner. Ressursbruk og dimensjonering gjenspeiler dette: Asker bruker 
mer penger og årsverk pr. innbygger til kulturskolen enn sammenlignbare 
kommuner, unntatt Bærum. Dette har økt de siste 4 årene, i tråd med satsinger 
i temaplan kultur.  
 
I nasjonal statistikk (SSB) dokumenteres dette gjennom KOSTRA-nøkkeltall for 
kulturliv og kulturskolene. Asker har et mangfoldig tilbud på alle nivåer og i hele 
kommunen, noe som øker kostnadene. Imidlertid er kostnaden per elev lav, 
fordi Asker i hovedsak har gruppebaserte tilbud, der mange andre kommuner 
fortsatt underviser mye individuelt. Kulturskolen arbeider nå med å fullføre 
denne dreiningen over til mer gruppebaserte tilbud.  
 
Asker kommune har nylig vedtatt en vesentlig modernisering av lokaler i 
Slemmestad til innbyggertorg, kulturliv og kulturskole. Dette gjør det mulig å 

    

https://asker.digdem.no/file/clpwpqilse6q10p2i8qs77da5
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ivareta dagens tjenestetilbud på en framtidsrettet måte, med egnede lokaler for 
gruppeundervisning. Dette gir oss gode muligheter til å realisere en 
fremtidsrettet og inkluderende kulturskole og utvikle samarbeidet mellom 
kommunen og det frivillige kulturlivet i kommunen vår. 
 
Kommunen har etablert en målrettet sosial profil på brukerbetaling ved å 
disponere ca. 100 friplasser, hvor elever som lever i familier med vedvarende 
lav inntekt (lavere enn 5 G), fritas for brukerbetaling. Det vil bli løpende vurdert 
en opptrapping av ordningen i tråd med levekårs- og befolkningsutvikling i 
kommunen.  
 
Denne saken belyser dagens situasjon i kulturskolen og fremlegger alternativer 
for å nå flere barn og unge. Saken utreder videre hvilke muligheter kommunen 
har for å redusere priser og øke plasser. Det er ikke mulig å gjøre dette innenfor 
dagens økonomiske eller fysiske rammer, da kulturskolen allerede driver svært 
effektivt. Kulturskolen har også høy utnyttelse av eksisterende lokaler. Det er 
imidlertid mulig å forsøke alternative løsninger for å imøtekomme behovet for 
økt deltakelse, som å øke antall friplasser, og/eller å forsterke samarbeidet med 
oppvekstsektoren. 
 
 
2. Bakgrunn for saken 
I sak 77/23 Kommunedirektørens forslag til Handlingsprogram 2024-27, 
verbalforslag 8, vedtok kommunestyret at kommunedirektøren skulle utrede hvordan 
det kan opprettes flere plasser i kulturskolen, samt reduseres på dagens prisnivå. 
Strategiene i flere temaplaner vektlegger viktigheten av å styrke inkludering, 
deltakelse og opplevelse av å høre til i fellesskapet. Dette gjelder temaplanene 
«Mestre hele livet – psykisk helse og rus», «Temaplan for medborgerskap», og «Å 
høre til - temaplan for oppvekst». Flere opplever nå en utfordrende privatøkonomi, 
som har aktualisert utfordringen. 

Andre nylige saker som er relevante i denne sammenheng er:  
Sak 30/22 Prisstruktur og prisnivå i kulturskolen.  
Sak 54/21 Ny samarbeidsmodell mellom skolekorps, barne- og ungdomsorkester og 
kulturskolen, som vedtok lavere pris for elever som får undervisning i korps og 
kulturskole.  
Sak 26/23 Kulturskolen - lokalisering. Nytt formålsbygg ble vedtatt lokalisert i Asker 
sentrum, i tilknytning til Askerveien 17-19 og Rådhusparken. 

 
3. Saksopplysninger 
Elever ved kulturskolen betaler en egenandel for tildelt plass. Kulturskolens priser 
bestemmes av kommunestyret, og justeres årlig med virkning fra 1. januar hvert år. 
Prisene for kulturskolen er noe differensiert ut fra hva slags type undervisningstilbud 
det er snakk om. I 2024 ligger den ordinære årsavgiften på 6020,- i året.  Prisen har 

https://asker.digdem.no/file/clpwpqilse6q10p2i8qs77da5
https://www.asker.kommune.no/politikk/politiske-moter-og-dokumenter/?pid=clajo5iyc08ck170t7syc1xve&v=l#result
https://asker.digdem.no/file/clak4xbxw0duy1jzubzk3bxcf
https://www.asker.kommune.no/politikk/politiske-moter-og-dokumenter/?pid=clhysud5vpzxs0q1ba1z99aic&v=l#result
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økt jevnt (se diagram i vedlegg 3), og den nåværende årsavgiften er den høyeste 
blant kulturskolene i Norge. Asker kulturskole har en egenfinansiering på ca. 27% 
gjennom elevbetalinger og interne salg. Vanlig i Norge er ca. 20 %. 

Kulturskolen har ca. 100 ansatte (90% av disse i deltidsstillinger) og har undervisning 
på 25 ulike steder i kommunen.  

Asker Kulturskole har for øyeblikket 2200 elever. Dette er en dekningsgrad på ca. 
11% av kommunens barn og unge i alder 6-15 år. Dekningsgraden har tidligere år 
vært høyere enn snittet for Kostragruppe 12, men er nå like under snittet, som er 
11,2 %. Dette skyldes befolkningsøkning uten tilsvarende utbygging av plassene i 
kulturskolen. Dekningsgraden er høyere enn Bærum og Lillestrøm, men lavere enn 
sammenlignbare storbyer som Stavanger, Trondheim, Drammen og Tromsø. 
Storbyene har også lavere dekningsgrad enn mange mindre kommuner, delvis på 
grunn av private alternativer innen dans og teater. I Asker er dette en del av 
kulturskolens tilbud i større grad. Kostra viser også at driftsutgiftene per elev er 
lavere i Asker enn snittet for Kostragruppe 12, og lavere enn Bærum og Lillestrøm, 
samt storbyer som Tromsø, Trondheim og Bergen. Undervisningstilbudet i 
kulturskolen dekker alle fag i henhold til kulturskolenes rammeplan: Dans, teater, 
visuelle kunstfag og musikk. Asker kulturskole driver med større bredde og flere 
undervisningssteder enn sammenlignbare kommuner, til en til dels betydelig lavere 
kostnad.  

Samtidig er 866 elever på venteliste til plass i kulturskolen (GSI 2023). Oversikten 
over ventelistene (se vedlegg 2) viser at ventelistene er størst i Asker sentrum/Asker 
nord. I Sætre/Tofte er det ingen eller korte ventelister. I Slemmestad og i Spikkestad 
er det ventelister på enkelte fag.  
 
I tillegg til den tradisjonelle ukentlige undervisningen, treffer kulturskolen alle 
kommunens barn i barnehagene og grunnskolen gjennom Den kulturelle 
skolesekken og Den kulturelle barnehagesekken. Kulturskolen leverer tjenester til 
mange andre virksomheter i kommunen på tvers av tjenesteområdene (velferd, 
oppvekst, medborgerskap) og til frivilligheten (korps, orkester og demensforening). 
Se diagram over fordelingen av kulturskolens budsjett i vedlegg 3. Dette er i tråd 
med nasjonale føringer og god praksis som et kommunalt kompetansesenter innen 
kunst- og kulturfagene. 
 
Fra 2022 fikk Asker kulturskole 100 friplasser med en ekstra bevilgning i 
handlingsprogrammet på 500.000 kr. For skoleåret 2023/2024 er alle plassene fylt 
opp, og det er nå venteliste. For å få en friplass, må familiens samlede inntekt være 
lavere enn 5G. Disse plassene utgjør 5% av elevtallet og 1% av budsjettet. Grunnet 
indeksregulering av kulturskolens priser har kulturskolen per 2024 en 
underfinansiering på ca. 100 000,- på friplassene. Det vil øke i tiden fremover 
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dersom antallet friplasser skal beholdes og prisnivået reguleres årlig, uten at 
rammene for kulturskolens drift økes tilsvarende. I tillegg til friplassene har 
kulturskolen 40 gratisplasser i et teatertilbud på Borgen som et prøveprosjekt. Dette 
prosjektet skal evalueres internt, og målrettede tiltak for ulike målgrupper i tilknytning 
til porteføljen Ungt Utenforskap 0-30 skal ses på i fellesskap i området 
medborgerskap. Oppdrag i porteføljen er å finne løsninger for å styrke inkludering, 
deltakelse og opplevelse av tilhørighet i fellesskapet. I forbindelse med omstilling ser 
kommunen på bedre sammenhenger mellom virksomhetene i området og ulike tilbud 
til målgruppen. 
 
Kulturskolen har også rabatter for enkelte grupper, slik som søskenmoderasjon (se 
vedlegg 3). 
 
Familiens privatøkonomi kan se ut til å påvirke barn og unges deltakelse i 
organiserte aktiviteter. I kulturskolens brukerundersøkelse for 2023 svarer 30 % av 
respondentene at de vurderer om barnet kan fortsette i kulturskolen pga. prisnivået. 

I det følgende vil kommunedirektøren oppsummere hva det vil kreve å øke antall 
elevplasser eller redusere priser i kulturskolen. For en fullstendig oversikt over 
alternativer, se vedlegg 1.  

Økning i elevplasser i kulturskolen 
Mulige alternativer for å øke elevplasser i kulturskolen:  
 

1) Å øke antallet elevplasser på populære fag som piano og gitar i Asker 
sentrum/nord og visuell kunst flere steder i kommunen. Netto kostnad for ca. 
200 elever: kr 2.000.000. 

2) Etablere flere gruppetilbud eller etablere nye gruppetilbud. Et 50 % 
lærerårsverk kan nå mellom 25 og 100 elever, avhengig av type fag, nivå, 
tilbud og romkapasitet. Dette har en anslått nettokostnad på ca. kr 350.000 
per gruppe i lønnskostnader. I tillegg kommer evt. andre driftskostnader. Det 
er utfordringer knyttet til tilgang til egnede og store nok lokaler for å kunne øke 
kapasiteten slik.  

3) Etablere en ordning som bygger på det etablerte samarbeidet mellom 
kulturskole og oppvekstsektoren der kulturskolen vil nå flere barn og unge 
gjennom aktivitets- og kompetansepakker. Vil henge sammen med 
fagfornyelsen og rammeplanen til SFO. Tiltak kan være kultur-SFO, 
kulturdager i skolen, og deling eller salg av lærerressurser. Kostnad for en slik 
ordning kommer an på kommunens ambisjonsnivå og kan beløpe seg fra en 
sum på 400.000 til 2.000.000. Her kan kulturskolen potensielt gi tilbud til alle 
barn i SFO i eksempelvis 3.-4. klasse på egen skole i SFO-tiden. 
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Prisnivå - hva koster det å redusere elevprisen?  
Nedenfor er flere alternativer til hvordan det går an å redusere prisnivå. Det er mulig 
å kombinere flere alternativ.  

Kostnadsgrep Utregningsgrunnlag Sum Konsekvens 
Alternativ 1: 
Redusere pris på 
ordinær plass med kr 
1020 per elev. Ny pris 
kr 5000.  

Kr 1020 x 1500 
elever  

(differensierte priser) 

Kr 
1.530.000,- 

Behov for 
tilsvarende økt 
ramme 

Alternativ 2:  
Minstemål på 5% av 
kulturskolens elevtall 
øremerket friplasser 
innføres. 

Kr 6020 x 100 
friplasser per 2024 = 
602 000,- 
 

Kr 100.000,- 

 

Behov for årlig 
rammeøkning 
tilsvarende 
prisøkning x antall 
friplasser.  

Alternativ 3:  

Fryse pris for 
elevplass i minimum 2 
år.  

2200 elever x 500 kr 
årlig x 2 år  

Kr 
2.200.000,- 
over 2 år 

(estimat) 

Prisene vil ikke 
følge 
indeksreguleringen 

 
Til sammen vil disse tiltakene beløpe seg til 2,7 millioner for 2025 og 1,2 millioner for 
2026 i tillegg til årlig rammeøkning til friplassordningen på ca. 100 000,- i året. 
 

4. Kommunedirektørens vurdering 
Kunst og kulturaktiviteter beriker livene våre, fremmer kreativitet og styrker 
fellesskapet. Økt tilgang til kunst og kulturaktiviteter gjennom kulturskolen bidrar til å 
oppfylle kommunens mål. Ved å tilby friplasser og/eller reduserte priser, kan 
kulturskolen bidra til å bekjempe sosial ulikhet og fremme inkludering. Dette 
samsvarer med Askers målsetninger om å styrke deltakelse og opplevelse av 
tilhørighet i fellesskapet. En senkning av prisnivået vil kunne bidra til at flere barn og 
unge kan delta i aktivitet og opplæring i kulturskolen, og at terskelen for å delta 
senkes. Imidlertid kan ikke kulturskolens priser reduseres uten samtidig å innskrenke 
undervisningstilbudet eller øke kulturskolens økonomiske rammer. Nye målrettede 
tilbud og samarbeid på tvers kan i tillegg nå nye elevgrupper. 
 
Å øke kapasiteten i kulturskolen forutsetter ikke bare økte driftsmidler til 
undervisning, men også tilgang på flere undervisningslokaler. Etter at kulturskolen 
har lagt om til utstrakt bruk av gruppeundervisning er det i liten grad ledig kapasitet i 
egnede lokaler. Kulturskolen er i stor grad derfor avhengig av realiseringen av 
planlagt formålsbygg i Asker sentrum for å kunne utvide antall elevplasser. Det er 
også nord i Asker befolkningsprognosene tilsier at veksten i behovet for plasser vil 
være størst (se vedlegg 4). Etablering av nye kulturskolelokaler i Slemmestad vil i 
stor grad kun ivareta dagens kapasitet. Dagens undervisningslokaler er for det meste 
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utilstrekkelige i størrelse og egnethet, og det er fortsatt behov for bedre fasiliteter 
med nødvendig utstyr, selv om situasjonen til en viss grad har blitt bedret på 
Risenga, Østre Asker gård og i Sætre. Lærernes arbeidsmiljø og læreres og elevers 
HMS må ivaretas. Å flytte to musikkbinger fra Hvalstad skole og Arnestad skole til 
kulturskolens arealer på Østre Asker Gård og foreta en romjustering i Hovedhuset, 
kan være en midlertidig løsning før eget formålsbygg er på plass i Asker sentrum. 
Det vil gi undervisningstilbud for noen flere små grupper i musikkfag, samt gi 
mulighet for undervisning i egnede lokaler og faglig fellesskap for lærere som i dag 
underviser i lite egnede lokaler eller alene ved skoler. Flyttingen av musikkbingene 
beløper seg til en investeringskostnad på ca. 2 millioner kroner og vurderes 
gjennomført i 2024. Økt bruk av gruppeundervisning i musikk er meldt inn som et 
tiltak for omstilling i kulturskolen, men er nå vanskelig å gjennomføre i Asker sentrum 
grunnet manglende tilgang til egnede undervisningsrom. 
 
Kulturskolen er for øvrig i gang med flere omstillingstiltak: Nedskalering av 
kulturskolens administrasjon og en nedgang i undervisningskapasitet i forbindelse 
med naturlig avgang, samt et nybrottsarbeid der det nå tilbys gruppeundervisning i 
musikkfag som tradisjonelt har vært en-til-en undervisning. Gruppekapasiteten 
generelt er økt og enkelte timestrukturer endret. Flere grep er allerede tatt for å øke 
kapasiteten ved gruppeundervisning i musikkfag, med maksimalt antall elever på 
gruppene i fag som kunst og dans, samt differensiering av undervisningslengde. Det 
er ikke mulig å øke kapasiteten mer innenfor dagens ramme, utover det som er 
beskrevet over. Det er begrensede muligheter for å øke gruppestørrelsene 
ytterligere, både på grunn av fysiske rammer og pedagogiske hensyn. 

Ingen av de foreslåtte alternativene kan gjennomføres innenfor dagens 
budsjettrammer. Kulturskolens lærere er allerede fullt ut belastet med undervisning, 
og nye tilbud vil måtte komme i tillegg.  

Kommunedirektøren mener imidlertid at en økning i antall friplasser kan være en god 
måte å sikre at flere kan bruke tilbudet, samt at utvidet samarbeid med 
oppveksttjenestene kan sikre at flere elever kommer i kontakt med kulturskolens 
tilbud. 

Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 

Vedlegg:  

Vedlegg 1 - Utredning med alternativer 
Vedlegg 2 Elevtall og venteliste i kulturskolen 
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Vedlegg 3 Priser og opptak i kulturskolen 
Vedlegg 4 Befolkningsutvikling 
Vedlegg 5 Lover og føringer om kulturskole 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/06659 Frøydis Rui-Rahman 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for medborgerskap 25.04.2024 14/24 
  

Prisnivå og elevplasser i kulturskolen 

Utvalg for medborgerskap har behandlet saken i møte 25.04.2024 sak 14/24 

Behandling 

Virksomhetsleder Frøydis Rui-Rahman innledet til saken og besvarte spørsmål 
(presentasjon). 

Mona Kristin Nordli (R) fremmet følgende forslag til alternativt punkt 1: 

• Kommunedirektøren bes vurdere å etablere og finansiere et minstemål på 6% 
friplasser i kulturskolen i forbindelse med behandling av 
handlingsprogrammet. 

Oddvar Igland (Sp) fremmet følgende forslag til nye vedtakspunkt 2 og 3: 

• Kommunedirektøren bes vurdere å ikke indeksregulere prisene i kulturskolen i 
2025 og 2026. 

• Kommunedirektøren bes vurdere å tilføre kulturskolen økte midler fra og med 
2025 for å prøve ut nye modeller for samarbeid mellom kulturskolen og 
grunnskolene (alternativ 3 i vedlegg 1). 

 

Ronnie M.A.G. Larsen (A) fremmet følgende forslag om oversendelse:  

• Utvikle digital undervisning [i kulturskolen] med tanke på ventelister for enkelte 
grupper. 
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Nordlis endringsforslag fikk 3 stemmer (A, Sp, R), og falt.  

Iglands tilleggsforslag fikk begge 3 stemmer (A, Sp, R), og falt. 

Larsens forslag ble enstemmig vedtatt oversendt, uten realitetsbehandling.  

 

Innstillingen i 2 punkter ble deretter enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1.  Kommunedirektøren bes vurdere å etablere og finansiere et minstemål på 5% 
friplasser i kulturskolen i forbindelse med behandling av handlingsprogrammet.  

2. Saken tas til orientering. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/02262-2 Hilde Schjelderup Leirmo 

 

Behandles av Møtedato 
Utvalg for medborgerskap 25.04.2024 
 

 
Handlingsprogram 2025-2028 – innspill og prioriteringer fra 
hovedutvalg for medborgerskap 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 
1. Med utgangspunkt i de tre samfunnsflokene og innsatsområdene og strategiene 

i de vedtatte temaplanene, fremmer hovedutvalg for medborgerskap følgende 
innspill til prioriterte satsinger i Handlingsprogram 2025-2028: 
 

•  
•  
•  

 
2. 
 

 
Utvalgets innspill og prioriteringer vurderes i forbindelse med 
kommunedirektørens videre arbeid med forslag til Handlingsprogram 2025-
2028. 

 

1. Sammendrag 
Som det fremgår av det politiske årshjulet for 2024, gjennomføres det dialogmøter 
mellom hovedutvalgene og paraplyorganisasjonene i mars hvert år. Hensikten er å 
tilrettelegge for dialog mellom de folkevalgte og organisasjonene knyttet til 
videreutvikling av tjenestene. Deretter får hovedutvalgene i april mulighet til å gi sine 
innspill til kommunedirektørens videre arbeid med handlingsprogrammet. 
Kommunedirektørens forslag til Handlingsprogram 2025-2028 legges frem i 
september. Kommunestyret fatter sitt endelige vedtak i desember.  
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Kommunedirektøren anbefaler at hovedutvalgets drøftinger i hovedsak tar 
utgangspunkt i de vedtatte temaplanene som definerer politiske innsatsområder, 
retningsvalg og prioriteringer for samfunns- og tjenesteutviklingen i årene fremover. 
Totalt 15 temaplaner er så langt vedtatt av kommunestyret og under implementering, 
mens ytterligere to temaplaner blir vedtatt i løpet av 2024. Videre anbefaler 
kommunedirektøren at hovedutvalgets drøftinger tar utgangspunkt i de tre 
samfunnsflokene ungt utenforskap, demografiutfordringer og klima og natur. 
 
Det er også viktig å lytte til innspill fra innbyggerne, både gjennom dialogmøter og 
undersøkelser som har vært gjennomført i løpet av året. Referat fra dialogmøtene 
følger som vedlegg til saken.  
 
Kommunedirektøren vil i forbindelse med behandling av saken redegjøre for 
status og mulige prioriteringer fra temaplaner, samt presentere resultatet for 
eventuelle brukerundersøkelser som har vært gjennomført det siste året. 
 
 
2. Bakgrunn for saken 
Det politiske årshjulet for 2024 ble vedtatt av kommunestyret i desember 2023 (sak 
78/23). Saken beskriver de sentrale plan- og styringsprosessene gjennom året, med 
fokus på de politiske prosessene knyttet til arbeidet med Handlingsprogram 2025-
2028.  
 
Hensikten med denne saken er at hovedutvalget så tidlig som mulig i prosessen skal 
få mulighet til å gi sine innspill og prioriteringer til kommunedirektørens videre arbeid 
med forslag til Handlingsprogram 2025-2028. 
 
 
3. Saksopplysninger 
Kommunestyret har vedtatt en rekke temaplaner som definerer politiske 
innsatsområder, retningsvalg og prioriteringer for samfunns- og tjenesteutviklingen i 
årene fremover. Arbeidet med å iverksette og følge opp disse blir viktig for å sikre 
bærekraftige velferdstjenester i fremtiden. Temaplanene bygger på målene og 
satsingsområdene i kommuneplanens samfunnsdel.  
 
Flere av temaplanene inneholder også innsatsområder og strategier for å møte de 
tre store samfunnsflokene ungt utenforskap, demografiutfordringer og klima og natur. 
Temaplanene har normalt et 12-årsperspektiv og mange av dem er tverrsektorielle. 
Det innebærer at det kreves sektorovergripende og langsiktig innsats for å nå 
målene og følge opp de ulike innsatsområdene og strategiene. 
 
De økonomiske rammebetingelsene tilsier at ambisjonene i temaplaner som 
hovedregel må realiseres innenfor eksisterende økonomiske rammer og iverksettes 
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over flere år. Vurderingen av hva som skal prioriteres hvert år skjer blant annet som 
en del av handlingsprogramprosessen.  
 
Asker kommunes oppdaterte planstrategi legger til grunn at det skal utarbeides totalt 
17 temaplaner. Så langt er 15 temaplaner vedtatt av kommunestyret og under 
implementering. De to siste temaplanene sluttbehandles i 2024. Tabellen under viser 
status for arbeidet med de enkelte temaplanene. 
 
Temaplan Ansvarlig utvalg Status 
Arbeidsgiverpolitikk Formannskapet Vedtatt 08.09.20 
Medborgerskap Medborgerskap Vedtatt 13.04.21 
Barnehage- og skolekapasitet Oppvekst Vedtatt 15.06.21 
Fysisk aktivitet, idrett og friluftsliv Medborgerskap Vedtatt 15.06.21 
Handling mot klimaendringene Samfunnstjenester Vedtatt 15.06.21 
Næring Formannskapet Vedtatt 14.09.21 
Leve hele livet – i et aldersvennlig Asker Velferd Vedtatt 08.03.22 
Vann og vannmiljø Samfunnstjenester Vedtatt 08.03.22 
Kultur Medborgerskap Vedtatt 04.04.22 
Digitalisering og smart bruk av teknologi Formannskapet Vedtatt 15.11.22 
Mestre hele livet – psykisk helse og rus Velferd Vedtatt 31.01.23 
Å høre til – temaplan for oppvekst Oppvekst Vedtatt 09.05.23 
På lik linje – personer med nedsatt 
funksjonsevne 

Velferd Vedtatt 09.05.23 

Naturmangfold Samfunnstjenester Vedtatt 20.06.23 
Eiendom Samfunnstjenester Vedtatt 30.01.24 
Samferdsel og mobilitet Formannskapet Vedtas 2. kvartal 

2024 
Bærekraftig boligutvikling Formannskapet Vedtas 2. kvartal 

2024 
 
Samfunnsfloker som krever tverrsektoriell innsats 
 
Samfunnet står overfor en rekke store og komplekse utfordringer i årene fremover.  
Noen utfordringer er større og mer krevende enn andre. Samfunnsfloker (wicked 
problems) er en fellesbetegnelse på store og komplekse samfunnsutfordringer der 
årsakssammenhengene ofte er sammensatte og løsningene ukjente. For å møte 
samfunnsfloker, må vi ofte tenke nytt, samarbeide og samhandle på nye måter på 
tvers av sektorer og forvaltningsnivåer, og bygge en felles kultur for læring og 
erfaringsdeling.  
 
De tre samfunnsflokene ungt utenforskap, demografiutfordringer og klima og natur vil 
kreve særlig prioritering og tverrsektoriell innsats i Asker kommune i årene fremover. 
Nedenfor følger en kort beskrivelse av de tre samfunnsflokene og hvordan de 
relaterer seg til Asker kommunes temaplaner.  
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Ungt utenforskap 
 
Utenforskap innebærer at enkeltmennesker eller grupper av mennesker står utenfor 
samfunnet. Det kan for eksempel være at de ikke deltar i utdanning eller arbeidsliv, 
eller at de mangler språklig eller kulturell tilknytning til samfunnet. Utenforskap kan 
ramme alle aldersgrupper. Ungt utenforskap handler om den økende andelen barn 
og unge som opplever å ikke høre til i et fellesskap, og som over tid faller ut av 
utdanning eller arbeid.  
 
Asker kommunes innsatsområder og strategier knyttet til ungt utenforskap er særlig 
forankret i følgende temaplaner:  
 
• Å høre til – temaplan for oppvekst 
• På lik linje – personer med nedsatt funksjonsevne 
• Medborgerskap 
• Fysisk aktivitet, idrett og friluftsliv 
• Kultur 
• Mestre hele livet – psykisk helse og rus 
 
Demografiutfordringer 
 
Samfunnet får stadig flere eldre, samtidig som vi har lavere fødselskull og færre i 
yrkesaktiv alder. Mange lever lengre og friskere liv, men flere vil også ha behov for 
helse- og omsorgstjenester. Økningen i antall eldre med behov for helse- og 
omsorgstjenester medfører utfordringer for kommunene, samtidig som det blir mer 
krevende å rekruttere kvalifisert arbeidskraft. Den demografiske utviklingen krever at 
vi jobber sammen på nye måter for å utvikle nye løsninger og et mer aldersvennlig 
samfunn.  
 
Asker kommunes innsatsområder og strategier for å møte demografiutfordringene er 
særlig forankret i følgende temaplaner:  
 
• Leve hele livet – i et aldersvennlig Asker 
• Medborgerskap 
• Fysisk aktivitet, idrett og friluftsliv 
• Kultur 
• Bærekraftig boligutvikling 
• Samferdsel og mobilitet 
• Arbeidsgiverpolitikk 
• Digitalisering og smart bruk av teknologi 
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Klima og natur 
 
Klimaendringer og tap av natur er en av de største utfordringene samfunnet står 
overfor. Det er en nasjonal målsetting at Norge skal være et lavutslippssamfunn 
innen 2050. Asker kommune har som mål å redusere klimagassutslippene med 67 
prosent innen 2030 gjennom å føre en offensiv klimapolitikk. Det er også en global, 
nasjonal og lokal målsetting å ivareta miljøet og naturmangfoldet. Naturen skal 
forvaltes slik at planter og dyr sikres i levedyktige bestander, og at variasjonen av 
naturtyper og landskap opprettholdes.  
 
Asker kommunes innsatsområder og strategier knyttet til klima og natur er særlig 
forankret i følgende temaplaner:  
 
• Handling mot klimaendringene 
• Naturmangfold  
• Vann og vannmiljø 
• Samferdsel og mobilitet 
• Eiendom 
• Næring 
 
 
4. Kommunedirektørens vurdering 
Kommunedirektøren inviterer hovedutvalget til å komme med innspill til prioriteringer 
i neste handlingsprogramperiode. Hovedutvalgets innspill vurderes i 
kommunedirektørens videre arbeid med forslag til Handlingsprogram 2025-2028.  
 
Kommunedirektøren anbefaler at hovedutvalgets innspill bør ta utgangspunkt i 
innsatsområdene og strategiene i de vedtatte temaplanene og utfordringer relatert til 
de tre samfunnsflokene. Det er også viktig å lytte til innspill fra brukerne, både 
gjennom dialogmøter og brukerundersøkelser som har vært gjennomført i løpet av 
året. Det vises til de enkelte temaplanene for en nærmere oversikt over 
innsatsområder og strategier. Referat fra dialogmøtene følger som vedlegg til saken. 
  
Kommunedirektøren vil i forbindelse med behandling av saken redegjøre for status 
og mulige prioriteringer fra temaplaner, samt presentere resultatet for eventuelle 
brukerundersøkelser som har vært gjennomført det siste året.  
 
En prioritering av noen satsinger kan innebære at noe annet må nedprioriteres. 
Kommunedirektøren minner om at en robust og bærekraftig kommuneøkonomi er 
avgjørende for å kunne opprettholde og videreutvikle tjenestetilbudet til innbyggerne. 
Asker kommune har utfordringer knyttet til høy prisvekst, stigende renter og høy 
lånegjeld, og er sårbar overfor svingninger i finansmarkedet. I tillegg vil kommunen 
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bli påvirket av nytt inntektssystem. Det er derfor viktig å gjøre gode prioriteringer. 
Forslag til nye tiltak må salderes innenfor eksisterende økonomiske rammer.  
 
Handlingsprogram 2024-2027 legger til grunn en omstilling og effektivisering på 210 
mill. kroner innen utgangen av 2027. I 2024 er omstillingskravet på 120 mill. kroner. 
Kommunedirektøren vil i sak om strategiske mål og økonomiske rammer, som 
legges frem for kommunestyret i juni, gi sine anbefalinger om det økonomiske 
opplegget for Handlingsprogram 2025-2028. 
 
 
Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 

Vedlagt følger referat fra dialogmøtet mellom hovedutvalg for Medborgerskap og 
paraplyorganisasjonene 11. mars 2024, med paraplyorganisasjonenes 
oppsummeringer av egne innspill. Presentasjoner fra Asker kirkelige fellesråd, Asker 
idrettsråd og Frivillighetsutvalget følger også vedlagt. 

 

Vedlegg:  

Asker idrettsråd - presentasjon på dialogmøte 11.03.2024 
Frivillighetsutvalget - presentasjon på dialogmøte 11.03.2024 
Asker Kirkelige Fellesråd - presentasjon på dialogmøte 11.03.2024 
Innspill fra paraplyorganisasjonene - referat fra dialogmøte 11.03.2024 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/02262 Hilde Schjelderup Leirmo 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for medborgerskap 25.04.2024 15/24 
  

Handlingsprogram 2025-2028 – innspill og prioriteringer fra 
hovedutvalg for medborgerskap 

Utvalg for medborgerskap har behandlet saken i møte 25.04.2024 sak 15/24 

Behandling 

Direktør Christer Best Gulbrandsen, virksomhetsleder Synnøve Osmundsen, 
virksomhetsleder Bente Flygind, virksomhetsleder Jan Erik Lindøe, rådgiver 
Ingebjørg Stedje, virksomhetsleder Eirunn Eriksen Gauslaa, virksomhetsleder 
Frøydis Rui-Rahman innledet til saken (presentasjon). 

Bente Stein Mathisen (H) fremmet følgende innspill til prioriterte satsninger på vegne 
av hele utvalget: 

• Vurdere økt tilskudd til Asker kirkelig fellesråd for å dekke de økte 
pensjonskostnadene.   

• Vurdere å endre prismodell fra dagens «seniorlag» til 25 år, slik at lag med 
unge voksne utøvere fra under 18 år og opp til 25 år, kan ha gratis trening i 
kommunale idrettsanlegg. Det bes om en utredning om hvilke økonomiske 
konsekvenser denne endringen vil gi.  

• Vurdere å omdisponere 10 mill. som er avsatt til inventar i nye Slemmestad 
innbyggertorg til oppstart av rehabilitering av Tofte samfunnshus  

• Styrke satsingen på Aktive Lokalsamfunn ved at det inngås en 
partnerskapsavtale mellom idretten og tjenesteområdene oppvekst, velferd og 
medborgerskap.  

• Prioritere barn og unge og sårbare grupper og arbeid mot ungt utenforskap  
• Vurdere å ikke indeksregulere prisene i kulturskolen i 2025 og 2026.  
• Vurdere å tilføre kulturskolen økte midler fra og med 2025 for å prøve ut nye 

modeller for samarbeid mellom kulturskolen og grunnskolene. 
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Bente Stein Mathisen (H) fremmet innspill til prioriterte satsninger på vegne av H, Frp 
og Sp: 

• Vurdere tilskudd til Aktivitetshus Holmen IF, 10 mill. over 2 år  

Oddvar Igland (Sp) fremmet innspill til prioriterte satsninger på vegne av Sp: 

• I samarbeid med Asker Idrettsråd og aktuelle idrettslag vurdere hvilke anlegg 
som kan fremskyndes og realiseres gjennom et nært samarbeid mellom 
kommune og idrettslag. 

• Vurdere å sette av midler til detaljregulering av ny kulturskole i Asker sentrum 
(Østre Asker gård og Rådhusparken). 

Oddvar Igland (Sp) fremmet innspill til prioriterte satsninger på vegne av Sp og A: 

• Gå i dialog med Asker kirkelige fellesråd om hvordan Kirkevakten fra 2025 
kan etableres som en fast ordning slik at en sikrer et langsiktig 
kirkevedlikehold. 

Ronnie M.A.G. Larsen (A) fremmet innspill til prioriterte satsninger på vegne av A: 

• Kommunen bør kunne fasilitere at innvandrere fra alle land, bør tilpasses et 
aktivt medborgerskap via frivillighetsarbeidet 

Mona Kristin Nordli (R) fremmet innspill til prioriterte satsninger på vegne av R: 

• En vurdering av om grensa for friplass i Kulturskolen skal settes til 6G. 
• Flere ungdomsklubber/ fritidsklubber. 

 

Stein Mathisens innspill, kulepunktene 1-7, ble enstemmig vedtatt. 

Stein Mathisens innspill, kulepunkt 1, ble vedtatt mot 2 stemmer (V, R) 

Iglands innspill, kulepunkt 1, ble vedtatt mot 2 stemmer (V, R) 

Iglands innspill, kulepunkt 2, fikk 3 stemmer (A, R, Sp) og falt.  

Iglands innspill på vegne av Sp og A fikk 3 stemmer (A, R, Sp) og falt. 

Larsens innspill fikk 1 stemme (A) og falt. 

Nordlis innspill, kulepunkt 1, fikk 1 stemme (R) og falt. 

Nordlis innspill, kulepunkt 2, fikk 2 stemmer (R, Sp) og falt.  
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Innstillingen, i to punkter, med de vedtatte innspillene, ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Med utgangspunkt i de tre samfunnsflokene og innsatsområdene og strategiene 
i de vedtatte temaplanene, fremmer hovedutvalg for medborgerskap følgende 
innspill til prioriterte satsinger i Handlingsprogram 2025-2028: 

• Vurdere økt tilskudd til Asker kirkelig fellesråd for å dekke de økte 
pensjonskostnadene.   

• Vurdere å endre prismodell fra dagens «seniorlag» til 25 år, slik at lag 
med unge voksne utøvere fra under 18 år og opp til 25 år, kan ha gratis 
trening i kommunale idrettsanlegg. Det bes om en utredning om hvilke 
økonomiske konsekvenser denne endringen vil gi.  

• Vurdere å omdisponere 10 mill. som er avsatt til inventar i nye 
Slemmestad innbyggertorg til oppstart av rehabilitering av Tofte 
samfunnshus  

• Styrke satsingen på Aktive Lokalsamfunn ved at det inngås en 
partnerskapsavtale mellom idretten og tjenesteområdene oppvekst, 
velferd og medborgerskap.  

• Prioritere barn og unge og sårbare grupper og arbeid mot ungt 
utenforskap  

• Vurdere å ikke indeksregulere prisene i kulturskolen i 2025 og 2026.  
• Vurdere å tilføre kulturskolen økte midler fra og med 2025 for å prøve ut 

nye modeller for samarbeid mellom kulturskolen og grunnskolene. 
• Vurdere tilskudd til Aktivitetshus Holmen IF, 10 mill. over 2 år 
• I samarbeid med Asker Idrettsråd og aktuelle idrettslag vurdere hvilke 

anlegg som kan fremskyndes og realiseres gjennom et nært samarbeid 
mellom kommune og idrettslag. 

 
2. 
 

 
Utvalgets innspill og prioriteringer vurderes i forbindelse med 
kommunedirektørens videre arbeid med forslag til Handlingsprogram 2025-
2028. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/02310-1 Silje Elisabeth Sondell 

Berg 

 

Behandles av Møtedato 
Utvalg for medborgerskap 25.04.2024 
 

Tildeling av Asker kommunes idrettsstipend 2024 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Asker kommunes idrettsstipend 2024 tildeles 10 idrettsutøvere, se vedlegg 1.  

2. Stipendet deles ut under Asker kulturfestival 8. juni 2024. 
 

1. Sammendrag 
Saken gjelder hvilke utøvere som tildeles Asker kommunes idrettsstipend for 
2024. Søkerlisten er vedlagt, der de 10 utvalgte stipendmottakerne er markert 
med grønt. Valg av vinnere er gjort i samarbeid med Asker idrettsråd.  
 
 
2. Bakgrunn for saken 
2.1 Bakgrunn 

Asker kommune deler hvert år ut idrettsstipend til 10 idrettsutøvere. Hvert stipend er 
på kr 10 000. I år skal idretts- og kulturstipendene deles ut under åpningen av Asker 
kulturfestival på utescenen ved Asker kulturhus lørdag 8. juni. 

Kriteriene for stipendordningen er felles for kultur- og idrettsstipend, se punkt 
2.2. Formålet med stipendene er å premiere oppnådde resultater og stimulere til 
videre satsing. Stipendet kan brukes til utstyr, instrumenter, studieturer og 
lignende. 
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2.2 Tidligere behandling 

Utvalg for medborgerskap, behandlet en sak om idretts- og kulturstipend 3. juni 2021 
(sak 34/21), med følgende vedtak:  

1. Forslag til kriterier for Asker kommunes kulturstipend og idrettsstipend vedtas.  
2. Det deles ut inntil ti kulturstipend og ti idrettsstipend, hver på kr 10 000. 
3. Stipendiene deles ut hvert år på et arrangement i Asker kommune.  

Kriteriene er som følger: 

• Søkerne må være folkeregistrert i Asker kommune og være utøvende på 
viderekommende nivå innen sitt område. 

• Søkere mellom 16-25 år, og søkere som ikke har mottatt kommunalt 
stipend tidligere, blir prioritert. 

• Det søkes på elektronisk søknadsskjema. Søknaden må inneholde: 
oppnådde resultater og plan for bruk av stipendet. 
 

Idrettsstipend for 2021 ble vedtatt av utvalg for medborgerskap den 2. september 
2021 (sak 45/21), idrettsstipend for 2022 ble vedtatt den 13.mai (sak 0028/22) og 
idrettsstipend for 2023 ble vedtatt den 27. april (sak 0022/23). 
 
 
3. Saksopplysninger 
3.1 Søknader på idrettsstipend 2024 
Asker kommune mottok totalt 35 søknader på årets idrettsstipend. Vedlegg 1 viser 
alle søkerne. Der ligger det informasjon om utøvernes prestasjoner og mål, samt hva 
utøverne vil benytte stipendet til. I samarbeid med Asker idrettsråd er det valgt ut 10 
stipendvinnere som representerer 9 forskjellige idretter. Disse er markert med grønt i 
vedlegget. 

I henhold til kriteriene er utøvere fra Asker i alderen 16-25 år med gode prestasjoner 
på nasjonalt og/eller internasjonalt nivå, prioritert.  

 
4. Kommunedirektørens vurdering 
Kommunens administrasjon har samarbeidet med Asker idrettsråd om utvelgelsen 
av de 10 utøverne som mottar årets stipend. Det kan være utfordrende å prioritere 
mellom de ulike utøverne og idrettene de representerer, men de utvalgte 10 
utøverne er det enstemmighet om mellom administrasjonen og Asker idrettsråd. I 
vurderingen er kriteriene som ble vedtatt i juni 2021 lagt til grunn.   
 
Asker har mange toppidrettsutøvere. Disse er gode forbilder for alle barn og unge 
som deltar i breddeidretten. Topp avler bredde og bredde avler topp. Det sosiale 
med idretten er viktig for de ca. 35 500 medlemskapene i idrettslag i Asker. Idrettens 
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betydning for folkehelsen er også godt dokumentert. Økonomisk er idrettsstipend en 
god hjelp for utøvernes satsning.  
 
 
5. Konklusjon 
Det er en glede å kunne dele ut idrettsstipend til idrettsutøvere i Asker. I år er det 10 
utøvere som tildeles hvert sitt stipend på kr 10 000. Søknadsbunken viser at 
kommunen har mange idrettstalenter som kan vise til svært gode resultater innen 
sine idretter. Det er spesielt hyggelig at det er 9 forskjellige idretter som er 
representert blant de 10 vinnerne. Dette viser en bredde i tilbudet og hva som 
oppnås innen idrett i Asker.  
 
Kommunedirektøren anbefaler forslag til vedtak.  

 
Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 

Vedlegg:  

Skjema over alle søkere 2024 - unntatt offentlighet 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/02310 Silje Elisabeth Sondell Berg 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for medborgerskap 25.04.2024 16/24 
  

Idrettsstipend 2024 

Utvalg for medborgerskap har behandlet saken i møte 25.04.2024 sak 16/24 

Behandling 

Leder av utvalget foreslo å lukke møtet med hjemmel i kommuneloven § 11-5. Dette 
fikk enstemmig tilslutning, og møtet ble lukket. 

Rådgiver Silje Sondell Berg innledet til saken (presentasjon). 

Heidi Merete Johansen (H) stilte spørsmål omkring egen habilitet. Organet tok stilling 
til spørsmålet. Johansen ble enstemmig ansett som habil. 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Asker kommunes idrettsstipend 2024 tildeles 10 idrettsutøvere, se vedlegg 1.  

2. Stipendet deles ut under Asker kulturfestival 8. juni 2024. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/06348-1 Hilde Nygaard 

 

Behandles av Møtedato 
Utvalg for medborgerskap 25.04.2024 
 

Kulturstipend 2024 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Det vedtas å dele ut 10 stk. kulturstipend a kr. 10.000,- til søkerne som er 
innstilt  på vedlagte søkerliste. 

2. Kulturstipendene deles ut under Asker kulturfestival 2024. 
 

1. Sammendrag 
Det skal deles ut inntil 10 kulturstipend a 10.000,- for 2024. 
 
Søkere som ikke har mottatt Asker kommunes kulturstipend tidligere, og er 
mellom 16 og 25 år, er prioritert ved innstilling. Det er også forsøkt å gjenspeile 
en variasjon i kulturelle uttrykk og tilstrebe kjønnsbalanse i innstillingen. 
 
Kommunedirektøren innstiller 10 mottakere slik de fremgår av vedlegg til saken. 
 

2. Bakgrunn for saken 
Asker kommune deler hvert år ut kulturstipend. Kulturavdelingen er 
saksbehandler for kulturstipendene og legger frem en innstilling, mens det er 
Utvalg for Medborgerskap som vedtar tildelingen. 
 
Retningslinjer for kulturstipend er vedtatt av Utvalg for Medborgerskap i sak 34/21, 
3.5.2021: 

Formål: 
Kulturstipend har som formål å premiere oppnådde resultater, og stimulere til videre 
satsing. Stipendet kan brukes til utstyr, instrumenter, studieturer eller lignende.  
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Hvem kan søke:  
Søker må være folkeregistrert i Asker kommune og være utøvende på 
viderekommende nivå innen sitt område. 

Søkere mellom 16 – 25 år, og søkere som ikke har mottatt kommunalt stipend 
tidligere, blir prioritert.  

Det søkes på elektronisk søknadsskjema. Søknaden må inneholde: oppnådde 
resultater og plan for bruk av stipendet. 
 

3. Saksopplysninger 
Det er satt av 100.000,- til kulturstipend i 2024.  
 
Det kan deles ut inntil 10 stipend a 10.000,-.  
 
Det er kommet inn 31 søknader om kulturstipend for 2024. 
 
Søknadene ligger som vedlegg til saken. De søknadene som er innstilt er merket i 
vedlegget.  
 
 
4. Kommunedirektørens vurdering 
Kommunedirektøren er glad for at det er kommet inn mange gode søknader.  
De viser at vi har mange fantastiske kulturutøvere, i alle aldre, i Asker 
kommune. 

Kommunedirektøren har vurdert søknadene etter retningslinjene, og lagt 
følgende vurderinger til grunn for innstillingen: 

- Søkere mellom 16 – 25 år, og søkere som ikke har mottatt kommunalt 
stipend tidligere er prioritert. 9 av søkerne har mottatt kommunalt stipend 
tidligere, og/eller er utenfor prioritert aldersgruppe. Ingen av disse er 
prioritert ved innstilling. 

- Øvrige søkere er vurdert i forhold til oppnådde resultater og planlagt bruk 
av stipendet.   

- Siden mange søknader er gode, er det for endelig innstillig også vurdert 
kjønnsbalanse og variasjon i kulturuttrykk.  

Tildeling av kulturstipend kan være et viktig bidrag for å understøtte utviklingen for 
unge kunstnere. I lys av FNs bærekraftsmål om miljø, økonomi og sosiale forhold 
kan et slikt stipend bidra til å muliggjøre videre utvikling for den enkelte. 
 
 
5. Konklusjon 
Kommunedirektøren anbefaler at det tildeles 10 stipender a 10.000,-. 
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Kommunedirektøren anbefaler tildeling til de 10 som er markert på vedlagte liste.  
 

Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 

Vedlegg:  

Kulturstipend 2024_Innstilling 
Søkerliste Kulturstipend 2024 innstilling - unntatt offentlighet 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/06348 Hilde Nygaard 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for medborgerskap 25.04.2024 17/24 
  

Kulturstipend 2024 

Utvalg for medborgerskap har behandlet saken i møte 25.04.2024 sak 17/24 

 

1. Det vedtas å dele ut 10 stk. kulturstipend a kr. 10.000,- til søkerne som er 
innstilt på vedlagte søkerliste. 

2. Kulturstipendene deles ut under Asker kulturfestival 2024 

 

Behandling 

Leder av utvalget foreslo å lukke møtet med hjemmel i kommuneloven § 11-5. Dette 
fikk enstemmig tilslutning, og møtet ble lukket. 

Virksomhetsleder Jan Erik Lindøe innledet til saken. 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Det vedtas å dele ut 10 stk. kulturstipend a kr. 10.000,- til søkerne som er 
innstilt på vedlagte søkerliste. 

2. Kulturstipendene deles ut under Asker kulturfestival 2024 
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